
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 32. posiedzeniu Senatu 

w dniu 29 października 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra obrony narodowej Mariusza Błaszczaka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Wicepremier Jarosław Kaczyński oraz Pan Minister podjęli decyzję o rozpoczęciu programu mającego na 

celu zakup 250 czołgów M1A2 SEP v3 dla 18 Dywizji Zmechanizowanej. W 2019 r. zawarto umowę na re-

monty i modyfikację 318 egzemplarzy czołgów T-72M/M1 do standardu T-72M1R o łącznej wartości 

1,749 miliona zł, co miało pozwolić na uzbrojenie pięciu batalionów czołgów (290 egzemplarzy) oraz dwóch 

dodatkowych kompanii czołgów (28 egzemplarzy). Ze względu na rozpoczęcie wyżej opisanego programu 

poprawność decyzji podjętej 2 lata temu o modernizacji czołgów T-72M/M1 do standardu T-72M1R stała się 

mocno wątpliwa i kontrowersyjna, gdyż większość z tych czołgów w wyniku zakupu czołgów M1A2 SEP v3 

trafi do rezerwy. 

Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytanie.  

Co dokładnie stanie się z czołgami T-72M/M1 po dokonaniu modernizacji oraz jaka będzie ich rola w pol-

skich wojskach lądowych? 

Andrzej Kobiak 

 
 


